
ENKÄT OM ENGAGEMANG FÖR MAT 
OCH JORDBRUK 

I samarbete med naturskyddsföreningens 
jordbruksavdelning



ENKÄTEN

- Antal svarande.

- Nio frågor som syftar att kartlägga engagemanget för mat - 
och jordbruksfrågor i kretsar och hos medlemmar.

- Ett urval av kommentarer.

- Topp tre intresseområden hos de svarande.
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- Vi skriver remissyttrande avseende 
samhällsutveckling, dvs i planprocesser  för 
exploatering, bebyggelse  deponier mm. Vi kräver 
alltid att jordbruksmark, åker äng, betesmark skall 
skyddas, aldrig exploateras . (Kalmar)

- Jordbruksmarken har för dåligt skydd vid 
exploateringar. (stockholm)

- Storstadskommun, mängden jordbruksmark är 
begränsad och bebyggs kontinuerligt. (Göteborg)
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URVAL AV KOMMENTARER FRÅN 
RESPONDENTER

28
23%

36
29%

58
48%

intresse av att driva frågan:
 Hur jordbruksmarken används i ert lokala 

område.

Ja

Ja med villkor

Nej

24 krets

19 riks
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- Det här är verkligen en hjärtefråga!  Här i 
Malmö/Lund finns det många aktörer som på olika 
sätt arbetar med att bekämpa matsvinn, och jag tror 
att Naturskyddsföreningen  kan ha en viktig roll att 
spela. Kanske som något samordnande organ? Jag 
vill väldigt gärna starta en "stoppa matsvinn"- 
grupp. (Skåne)

- Vi behöver lära ut bra tekniker  för att minska 
matsvinn och uppmuntra medborgarna att odla eller 
stödja lokala lantbrukare. (stockholm)

- Har självt börjat ta tag i matsvinnet i Uppsala. Lite 
undersökningar osv. (Uppsala)

- Mycket intressant när vi hörde Marcus, chef på Coop 
i Visby! Från 120ton svinn till 4ton per år, sedan 
2017. En framgångssaga, som det heter!! (Örebro)

33
28%

31
27%

52
45%

intresse av att driva frågan:
Minska matsvinnet lokalt.

Ja

Ja villkor

Nej

URVAL AV KOMMENTARER FRÅN 
RESPONDENTER

18 krets

20 riks
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- Är gärna med och anordnar sådant här :) (Skåne)

- Vi har samarbete med gårdar  i Uppsala kretsen. 
Samarbete med skolor  skulle verkligen behövas. 
(Uppsala)

- Vi har under åren haft några erbjudanden att 
besöka en ekogård. Intresset finns. Det finns 
också en Naturskola  i Falun med bl.a. djurskötsel 
inom ramen av ett museijordbruk. (Dalarna)

- De aktiviteter vi har haft (föreläsningar  om 
matsvinn, jordbruk, m m och studiebesök till en 
bondgård) har varit populära  och besökarna är 
nyfikna. (Stockholm)

- Att erbjuda studiebesök  på ekologiska gårdar 
skulle vi kunna göra. Har förekommit då och då 
förr i tiden. Båda vi och ett par andra kretsar har 
goda  kontakter  som skulle kunna utnyttjas. 
Gårdar som säljer via REKO-ringen  är intressanta. 
(Jönköping)

26
22%

33
29%

57
49%

Intresse av att driva frågan:
Samarbete med lokala lantbrukare

Ja

Ja villkor

Nej

URVAL AV KOMMENTARER FRÅN 
RESPONDENTER

19 riks

20 krets
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Andra möjliga intresseområden

Gynna pollinerare i jordbrukslandskapet

Handla miljövänligt

Studiecirkel om mat och mångfald i ert område

Lokala livsmedelsstrategier

Naturguidning i odlingslanskapet

Regionala livsmedelsstrategier

Samarbete med bönder ex. gemensamma
studiecirklar

- Vore intressant med info  i  skolor  och övningar på 
studiedagar  eller i projekt på skolan men även 
träffar med familjer  för att öka intresset och 
kunskapen. (Gävle)

- Skogsträdgården matproduktion på ett hållbart 
miljövänligt naturnära sätt. (Falun)

- Visa vad ekologisk mat gör med människan/hälsan. 
(Stockholm)

- Tidigt gå in i skolan. De får odla kryddor i pallkragar 
och kan utvidgas, plocka lingon till sylt etc. I de 
mindre  årskurserna  vore det möjligt. (Linköping)

URVAL AV KOMMENTARER FRÅN 
RESPONDENTER



URVAL AV ÖVRIGA INKOMNA KOMMENTARER

Mer ekologisk odling! Mindre användning av kemikalier. Öka 
andelen vegetarisk mat i skolorna och kommunens restauranger. 
Mer lokalproducerad OCH ekologisk mat på lokala restauranger. 
Mer lokalproducerad OCH ekologiska varor i butikerna. 
Jordbruksmark ska inte bebyggas . MEN då ska heller inte skog 
tas i anspråk för bebyggelse. Minska  i stället den plats som 
bilarna får ta i anspråk.

Främja små lantbruksenheter genom att anpassa regelverket, så 
att det finns förutsättningar att köpa en liten gård med 
odlingsmöjligheter. Idag fungerar det som så att  mindre gårdar 
köps upp av etablerade större bönder, sen styckas huset av med 
minimal tomtmark.
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Hur kan vi producera tillräckligt mycket mat på ett hållbart sätt 
och samtidigt återställa/skapa naturmark? 



TOPP 3 INTRESSEOMRÅDEN HOS 
RESPONDENTERNA ENLIGT 

ENKÄTEN

Handla och producera ekologiskt

 Skydd mot exploatering

 
 Samverka med olika aktörer

14



TACK

Ludwig Bengtsson
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